
P r o t o k ó ł Nr XLIX 
       

sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 18 czerwca 2014 r. w sali   
konferencyjnej Urzędu Gminy Szydłów. 

        Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14
00

,
 
a zakończyły o godz. 1510. 

W obradach sesji uczestniczyło 9  radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista 
obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
     1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
    2. Przyjęcie porządku obrad. 
    3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG. 
    4. Zapytania i interpelacje radnych. 
    5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
    6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
        - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2014- 
          2022, 
        - zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 
        - rozpatrzenie skargi pani Renaty Ambroż z dnia 22 maja 2014 r. na Wójta  
          Gminy Szydłów, 
        - zatwierdzenie Planu odnowy Miejscowości Potok na lata 2014-2021, 
        - zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Gacki na lata 2014-2021. 
    7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
    8. Wolne wnioski i informacje. 
    9. Zamknięcie obrad.  
 

Ad. 1. 
 
Obrady XLIX sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom pan Janusz 
Juszczak - Przewodniczący Rady Gminy, który powitał obecnych na sesji 
radnych, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG oraz sołtysów  
sołectw Gminy Szydłów. 
Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum umożliwiające Radzie  
Gminy podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w trakcie trwania dzisiejszej sesji 
poszczególni radni będą opuszczać salę celem przesłuchania przez Policję. 
 
Ad. 2.  
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad  
XLIX sesji Rady Gminy i poprosił o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub  
uzupełnień.  
Wniosków takich nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy  
poddał pod glosowanie proponowany porządek obrad i w głosowaniu jawnym  
porządek obrad sesji RG został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie  
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej  
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sesji Rady Gminy, tj. Nr XLVIII. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych 
uwag do protokołu. Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym protokół z XLVIII sesji RG został przyjęty jednogłośnie 
 
Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radna Katarzyna Skuza - powiedziała, że już kilka razy zgłaszała wykoszenie 

poboczy przy drodze w kierunku Grzymały i nie zostały wykoszone, 
- radny Tadeusz Graca - zapytał czy nowy chodnik na ulicy Uroczej będzie 
   robiony do końca ulicy, 
- Przewodniczący RG zgłosił, że w Kotuszowie przy drodze powiatowej na  
  wysokości organistówki jest krata, która przy dużych opadach deszczu jest  
  zamulana i nie  ma drożności - należałoby oczyścić miejsce obok kraty. 
  
Ad. 5. 
 
W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swej 
działalności w okresie między sesjami i tak: 
- brał udział w spotkaniu w Archiwum Państwowym, które dotyczyło Mieczysława     
  Białkiewicza uczestnika Bitwy pod Monte Casino, 
- uczestniczył w walnym zebraniu Lokalnej Grupy Działania „Białe Ługi”, 
- uczestniczył w Konwencie Wójtów Burmistrzów, które odbyło się  w Korytnicy, 
- uczestniczył w Radzie Społecznej Szpitala w Staszowie, 
- odbył wspólnie z dyrektorem ZDP objazd dróg powiatowych, 
- uczestniczył w spotkaniu w Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy,   
- uczestniczył w pogrzebie żony Komendanta Powiatowego Policji w Staszowie, 
- prowadzone są rozmowy w sprawie oświetlenia ulicznego - próbnie ma być  
  wymienione około 70 lamp na żarówki LED, 
- w dniu 6.06.br. był u Wojewody aby zaprosić Wojewodę do Szydłowa celem  
  wręczenia medali  dla jubilatów z okazji 50 -lecia pożycia małżeńskiego,  
- do Starostwa Powiatowego zostały wysłane wnioski na dofinasowanie  
  dokończenie budowy sieci  wodociągowej w Potoku i dokończenia budowy  
  kanalizacji do kilku domów przy ulicy Kieleckiej w Szydłowie. 
 
Ad. 6.   
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania  
i uchwalania projektów uchwał.  
Pierwszymi rozpatrywanymi projektami uchwał XLIX sesji RG były zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2014-2022 oraz 
zmiany w budżecie gminy Szydłów na 2014 rok. Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik 
Gminy poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej zaktualizowano 
dochody i wydatki do wielkości wykazanych w uchwale dotyczącej budżetu 
Gminy. 
Dochody zostały zwiększone o otrzymane dotacje na zadania bieżące  
i inwestycyjne. 
- dotacja z KBW na przeprowadzenie wyborów do PE - 20.743,00 zł, 
- dotacja z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w kwocie  
  79.992,49 zł  na finansowa nie prac konserwatorskich w kościele pw.  
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  Wszystkich Świętych w  Szydłowie, 
- dotacja z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - 119.631,00 zł, 
- środki na sfinansowanie zadania inwestycyjnego „Rewitalizacja zabytkowego  
  centrum Szydłowa wraz z placem zabaw w Osówce - 54.755,00 zł.  
Ogółem dochody wynoszą 14.771.299,94 zł, kwota dochodów w budżecie na rok 
2014 jest zgodna z planowanymi na rok 2014 w WPF. 
W wydatkach budżetowych zmiany oprócz wydatków bieżących, dotyczą zmian 
w wydatkach majątkowych. 
W zadaniach inwestycyjnych zabezpieczono środki na rok 2014                                        
z przeznaczeniem na: 
- wykonanie projektu technicznego placu zabaw dla dzieci i boiska sportowego              
  w Gackach. Projekt służyć będzie do złożenia wniosku o dofinansowanie  
  środkami z UE - kwota 10.000,00 zł, 
- na zadanie „Rewitalizacja zabytkowego centrum Szydłowa wraz z budową  
  placu zabaw dla dzieci w miejscowości Osówka” - kwota 77.000 zł, 
- na renowację polichromii w Kościele pw. Wszystkich Świętych - 79.992,49 zł.  
Zwiększone wydatki majątkowe zostały pokryte dotacjami i środkami 
pochodzącymi z wolnych środków i nie stwarzają zagrożenia do zachwiania 
równowagi budżetowej.  
Wydatki budżetowe po wprowadzenie zmian na 2014 rok wynoszą 
16.183.301,00 zł. Kwota wydatków w budżecie na rok 2014 jest zgodna                          
z planowanymi na rok 2014 w WPF. 
W wyniku wprowadzonych zmian deficyt  budżetu wynosi 3.006.506,00 zł              
i zostanie pokryty kredytem w kwocie 2.000.000,00 zł, wolnymi środkami                                   
w kwocie 196.306,00 zł i środkami z nadwyżki budżetowej w kwocie                      
810.200,00 zł. Planowane rozchody wynoszą 800,000,00 zł i nie ulegają zmianie. 
Natomiast w uchwale budżetowej, w planie dochodów wprowadza się 
następujące zmiany: 
- ogółem dochody zwiększa się o kwotę 174.386,00 zł.  
- w dziale 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - z Programu  
  Operacyjnego „Zrównoważony rozwój sektora rybołówstwa i nadbrzeżnych  
  obszarów rybackich 2007-2013”, zwiększa się środki na zadanie „Rewitalizacja  
  Zabytkowego centrum Szydłowa wraz z budową placu zabaw dla dzieci                            
  w miejscowości Osówka” o kwotę 54.755,00 zł,  
- w dziale 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - z Programu  
  Operacyjnego Kapitał ludzki, zwiększa się o kwotę 119.631,00 zł.  
Dochody ogółem wynoszą 14.771.299,94 zł.  
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 - zwiększa się o kwotę  
  15.600,00 zł na pokrycie kosztów działania Komisji ds. szacowania strat                          
  w uprawach i sadach, na wykonanie ekspertyzy na temat wystąpienia bądź nie  
  wystąpienia ujemnych skutków przezimowania na terenie gminy Szydłów oraz  
  na wykonanie projektu technicznego placu zabaw dla dzieci i boiska  
  sportowego w Gackach, a zmniejsza się o kwotę 20.000,00 zł, 
- dział 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę,  
  rozdział 40002 - zwiększa się o kwotę 21.000,00 zł na wykonanie pozwolenia  
  wodno - prawnego na pobór wód podziemnych oraz na zrzut ścieków  
  oczyszczonych, 
- dział 600 - Transport i łączność, rozdział 60016 - zwiększa się wydatki o kwotę  
  50.000,00 zł na zakup kamienia i ułożenie kostki 50.000,00 zł, 
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- dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 - zwiększa się wydatki                
  o kwotę 10.000,00 zł na wymianę układu sterowania kotłem c.o. w budynku  
  byłej szkoły w Potoku,  
- dział 852 - Pomoc społeczna - zwiększa się wydatki o kwotę 119.631,00 zł,            
  w tym rozdział 85214 - świadczenia społeczne zmniejsza się o kwotę                                      
  14.035,00 zł, a w rozdziale 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki  
  Społecznej - zabezpiecza się środki na realizację Projektu „Czas na zmiany                    
  w gminie Szydłów” w kwocie 133.666,00 zł, 
- dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale 90095  - 
  „Pozostała działalność” - zwiększa wydatki o kwotę 97.461,00 zł na pokrycie  
  kosztów zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych i zakup  
  materiałów, 
- dział 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększa się wydatki                  
  o kwotę 77.000,00 zł na zadanie „Rewitalizacja zabytkowego centrum Szydłowa  

        wraz z budową placu zabaw dla dzieci w miejscowości Osówka”. 
Ogółem wydatki zwiększa się o kwotę 370.692,00 zł, z tego 196.306,00 zł to 
wolne środki z lat ubiegłych. Wydatki ogółem wynoszą 17.777.805,94 zł.  
Radny T. Graca zapytał czy zostało wyjaśnione co było powodem, że ciągnik 
wymaga remontu. 
Pani Anna Suchorowska wyjaśniła, że ciągnik był zużyty i wymaga kapitalnego 
remontu. 
Więcej pytań i uwag dotyczących Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz zmian 
w budżecie na 2014 rok nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod glosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2014 - 2022, 
która została przyjęta jednogłośnie - 8 głosów „za". 
 

UCHWAŁA Nr XLIX/ 233/ 2014 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rada Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy Szydłów na 2014 rok, która została uchwalona 
jednogłośnie - 8 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr XLIX/ 234/ 2014 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Szydłów.  
W trakcie rozpatrywania skargi p. Renaty Ambroż na postanowienie Wójta Gminy 
Szydłów, Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż stan prawny wskazanych przez panią 
Renatę Ambroż gruntów położonych w miejscowości Kotuszów nie jest 
uregulowana, a stan faktyczny związany z ich użytkowanie jest skomplikowany,          
z uwagi na sytuację jaka powstała po śmierci brata pani Ambroż, a męża pani 
Ewy Podsiedlik. 
Podstawą do wydania przez Wójta Gminy przedmiotowego postanowienia było 
ustalenie aktualnie istniejącego stanu faktycznego, co nastąpiło zarówno                          
w oparciu o wyjaśnienia złożone przez panią Renatę  Ambroż  oraz przez panią 
Ewę Podsiedlik, która zgodnie ze złożonym oświadczeniem włada tymi 
nieruchomościami jak właściciel, mając jednakże świadomość, że sądowe 
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postępowanie spadkowe rozstrzygnie ostatecznie w kwestii prawa własności 
tychże gruntów. 
Fakt opłacania przez panią Ambroż w latach ubiegłych, już po śmierci brata 
Aleksandra Podsiedlika należności podatkowych, co bardzo mocno pani Ambroż 
akcentuje, nie może skutkować automatycznym uznaniem Pani R. Ambroż za 
posiadacza samoistnego przedmiotowych nieruchomości, na terenie których od 
wielu lat zamieszkuje wraz z córką Pani Ewy Podsiedlik.  
Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było                                              
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącego RG  głosowaniu jawnym uchwała 
została uchwalona jednogłośnie - 8 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr XLIX/ 235/ 2014 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejnymi projektami uchwał przedstawionymi przez Przewodniczącego Rady 
Gminy były w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Potok na lata 
2014-2021 oraz Planu Odnowy Miejscowości Gacki na lata 2014-2021. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż po posiedzeniu wspólnych  
Komisji RG, które odbyły się w dniu 12 czerwca br., na którym analizowane były 
plany odnowy  miejscowości Potok i Gacki zorganizowane zostały zebrania 
wiejskie tych sołectw i na tych zebraniach mieszkańcy domagali się rozszerzenia 
zakresu zadań i te zadania zostały wprowadzone do planów.  
Pytań i uwag dotyczących planów odnowy miejscowości Potok i Gacki nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Planu 
Odnowy Miejscowości Potok na lata 2014 - 2021 i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 8 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr XLIX/ 236/ 2014 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Gacki, która również 
została uchwalona jednogłośnie - 8 głosów „za”.    
 

UCHWAŁA Nr XLIX/ 237/ 2014 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 7. 
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Wójt Gminy i tak: 
- pobocza przy drodze w kierunku Grzymały zostaną w najbliższym czasie   
  wykoszone,  
- chodnik na ulicy Uroczej będzie wykonany tylko do pana J. Klamczyńskiego, 
- do Kotuszowa zostaną wysłani pracownicy aby uporządkować teren wokół  
  zamulającej się kratki, 
Pani Helena Orłowska - sołtys  Wymysłowa zapytała o dalszą część wodociągu 
w jej miejscowości. 
Pani Anna Suchorowska - Kierownik referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska   odpowiedziała, że w tym roku budowa tego wodociągu będzie 
kontynuowana dalej - w budżecie są zaplanowane środki na ten cel. 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że była akceptacja radnego z Potoka 
na remonty dróg w Szydłowie to i w Potoku będzie kontynuowana budowa  
wodociągu.     
 
Ad. 8.  
 
Pani Anna Suchorowska - Kierownik Referatu  Gospodarki Komunalnej                          
i Ochrony Środowiska poinformowała radnych, że trwa nadal szacowanie strat                         
w gospodarstwach  rolnych, mamy ogłoszone 3 klęski: dwa razy wystąpiło 
gradobicie oraz wystąpiły przymrozki wiosenne. Urząd Wojewódzki 
przeprowadził kontrolę, w której udział również brał pracownik z Państwowego  
Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa w Kielcach.  Kontrola wykazała, że 
na terenie gminy nie wystąpiły ujemne skutki przezimowania, co potwierdziła 
także ekspertyza pani profesor Elżbiety Rozpary z Instytutu Ogrodnictwa                     
w Skierniewicach. 
Straty mrozowe na drzewach wystąpiły najprawdopodobniej na skutek zimy                   
w roku 2011/ 2012, dlatego też Wójt Gminy odwołał wystąpienie klęski ujemnych 
skutków przezimowania, a dotychczas spisane protokoły zostały anulowane.   
Pan Adam Gniewkiewicz zapytał Wójta Gminy na jakiej podstawie Wójt  ogłosił 
klęskę. 
Wójt odpowiedział, że mieszkańcy gminy zgłaszali, iż na terenie Gminy wystąpiły 
ujemne skutki przezimowania roślin i z tego względu kazał mieszkańcom gminy 
zgłaszać wnioski. 
Radny T. Graca zapytał Wójta Gminy czy ktoś w naszej gminie płaci opłatę za 
zajęcie pasa drogowego i czy chodnik na pierzei u pani Majowej był zmieniany.     
Pan Adam Gniewkiewicz poinformował, że u pani Majowej chodnik jest 
podniesiony, a przed jego posesją jest krzywy i zapytał kto  będzie płacić 
odszkodowanie jak ktoś na takim chodniku złamie nogę.  Pan Gniewkiewicz 
zapytał również czy pani Majowa płaci za ogródek piwny, bo ma uchwałę ile 
należy płacić za zajęcie pasa drogowego.  
Pan Janusz Juszczak - Przewodniczący RG powiedział, że ogródek u pani 
Majowej to nie jest pas drogowy.       
Wójt Gminy poinformował, że w sprawie ogródka piwnego u pani Majowej były 
uzgodnienia ale dziś nie pamięta w jaki sposób uzgodniono. Pani Anna 
Suchorowska  - kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska UG powiedziała, że odnośnie zajętego chodnika udzieli odpowiedzi 
na piśmie.    
 
Ad. 10.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany  i dokonał zamknięcia  XLIX sesji Rady Gminy.     
 
        Protokołowała 
 
    Teresa Kaniszewska 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   


